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kaj dosti več od igralnega denarja za mo-
nopoli. Kar pa tudi ni najbolje, saj je treba 
z denarjem ravnati odgovorno.

22. aprila 2008 ste obuli čevlje za 1800 
km dolgo pešpot. Od Grenobla do 
Kompostele. Kolikšen delež je imela 
pri tem verska razsežnost?
Vedel sem, da je to romarska pot in nič 

več. Moral sem celo pogledati na zemlje-
vid, kje sploh je to mesto. Med dvajsetimi 
dobrimi razlogi za odhod, ki sem jih po-
skušal zapisati, je bil samo eden verske 
narave: obnoviti molitev.

Toda nahrbtnik je bil poln duhov-
nih knjig …
A niti približno si nisem mislil, da bi 

bila vera lahko rešitev mojih težav. Nikoli 
si nisem rekel: »Če bom našel Boga, bom 
našel srečo.« Knjige so me drago stale: 
teža nahrbtnika je uničujoče pritiskala 
na noge. Med hojo sem imel tako hude 
bolečine, da sem prvih deset dni res doži-
vljal kot obdobje očiščevanja in kesanja.

Zakaj kesanja?
Zgodilo se mi je nekaj neverjetnega: 

na poti sem se vsak dan soočal s svojimi 
slabostmi in lažmi. Prišel sem na primer 
v vas, kjer me je ime ulice spomnilo na 
neko osebo, ki sem jo užalil. Ali ko sem 
vstopil v cerkev v Montfauconu v Haute-
-Loire, sem se ustavil ravno pri sliki flam-
skega slikarja Abela Grimerja, ki je kazala 
prav moj položaj: evangeljski odlomek, v 
katerem Jezus ostro graja bogataša, ker se 
je odločil, da bo užival življenje, potem ko 
si je nabral bogastvo (Lk 12,16–21).

Torej se je nekaj že spremenilo v vas 
do vnebohoda, 1. maja, ko ste prišli 
v Puy-en-Velay.
Takrat me je bilo prvič strah, da ne bom 

našel prenočišča.  Že nekaj dni prej sem 
poskušal navezati stik s sestrami svetega 
Janeza, a se niso odzivale na moja sporo-
čila. Ko sem prišel v Puy, sem se izgubil. 
Naposled sem se vendarle odpravil v cer-
kev. Potem pa še zadnjikrat poskusil sre-
čo in res se je sestra oglasila. Bil sem čisto 
blizu samostana. Edini romar, odmaknjen 
od vsega trušča.

In v kapeli se je zgodilo …
Ker nisem imel kaj početi, sem se takoj 

odpravil v kapelo. (…) Sestre so že častile 
Najsvetejše. Še nikoli prej nisem bil pri 
adoraciji, samo domneval sem, da je bel 
krog sredi monštrance hostija. Začel sem 
moliti in v trenutku se mi je zdelo, da se je 
prostor neznansko povečal: Kralj je stopil 
predme. Ne podoba, niti zaznavna motnja, 

to je Navzočnost. Kraljeva Navzočnost, ki 
vzbuja globok občutek mogočnosti. Kot 
bi se znašel pred jedrskim reaktorjem! 
Prevzela me je neposredna, neomajna go-

tovost, da je to Navzočnost, ki me presega, 
ki presega vse, kar mi je znano, navzoč-
nost Boga. O tem niti malo ne dvomim.

Kakšno spoznanje ste prejeli?
Spoznal sem ljubezen med Stvarnikom 

in njegovimi stvaritvami. Pravo poročno 
ljubezen. Gospod mi jo je dal doživeti 
prek vseh mojih čutov. To je resničen ob-
jem, neverjetna ekstaza. To je nekaj tako 
čistega, neomadeževanega, lepega, da si 
želim, da se ne bi nikdar končalo. Z vsem 
bitjem vpijem h Kralju – Kristusu Kralju: 
»Ne odhajaj!«

GOSPOD JE MOJA SKALA, 
MOJA TRDNJAVA. SREČAL 
SEM GA, GOVORIL JE Z 
MENOJ.  

Potem ste začeli raziskovati: zače-
li ste brati Sveto pismo, duhovne 
knjige, se pogovarjali z duhovniki …
Bral sem Psalme, Visoko pesem, od-

kril sem Janeza Klimaka, svetega Janeza 
od Križa, Mauricea Zundela … Bog je bolj 
dejaven, kot si mislimo. In na srečo je ne-
skončno večji od tega, kar se mi je zgodilo 
v kapeli. (…) Boga sem občutil na neverje-
ten način, vendar nimam pravice reči, da 
sem ga videl. Prepričan sem, da Boga ne 
moremo videti, ne da bi umrli.

Kako je po puyski izkušnji danes? Je 
hrčku uspelo uiti iz kletke?
Kletka in hrček sta še vedno tu – spet 

sem prevzel posel na internetnem podro-
čju, vendar se je vse spremenilo. Nisem 
nič boljši kot prej! Sem pa bolj ranljiv in 
obenem neskončno močnejši. Zdaj spre-
jemam svojo ranljivost in moč ne prihaja 
od mene. Gospod je moja skala, moja tr-
dnjava. Srečal sem ga, govoril je z menoj. 
Odslej se mi ne more nič zgoditi.

Odlomki iz pogovora so povzeti iz franco-
ske revije Panorama, julij-avgust 2012.

Prevedla in priredila LUCIJA RIFEL

Jean-Marc Potdevin

RESETIRAN_
Marca 2008 je Jean-Marc Pot-

devin, izvršni direktor Yahooja 
za Evropo in poslovni angel šte-
vilnih zagonskih internetnih 
podjetij, zapadel v hujšo krizo 
srednjih let. Odločil se je, da bo 
prekinil s službenimi in prosto-
časnimi dejavnostmi ter se sam 
odpravil v Kompostelo.

Na romanju je vstopil v kapelo 
in doživel nadnaravno srečanje, 
ki je popolnoma spremenilo nje-
govo življenje.

Avtor opisuje svoje mistično 
doživetje in se odpravi k velikim 
krščanskim duhovnim učiteljem 
po razlago, da bi razumel, kar je 
doživel.
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